
Protokół Nr XXIX/2017
 z sesji Rady Gminy Barciany

 z dnia 31 stycznia 2017 r.

 
Ad 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas otworzyła XXIX sesję Rady
Gminy Barciany. Powitała Wójta Gminy  - Ryszarda Kozyrę,  radcę prawnego – Dariusza Bączka,
Sekretarza Gminy – Annę Tereszko, Skarbnika Gminy – Iwonę Bepirszcz oraz zaproszonych gości:
dyrektorów i kierowników jednostek organizacyjnych, funkcjonariusza Straży Granicznej – Pana
Mariusza Staworko, sołtysów. Powitała członków Rady Gminy Barciany. Na podstawie listy obec-
ności stwierdziła quorum – 13 obecnych radnych. Nieobecny był  radny Stanisław Symonowicz,
który zgłaszał swoją nieobecności oraz radny Zbigniew Stanicki, który przebywa na zwolnieniu le-
karskim.   
 
Ad 2. Powołanie sekretarza obrad.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że kolejnym
punktem  sesji  jest  powołanie  sekretarza  obrad.  Na  sekretarza  obrad  powołała
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy – Wiesława Gajdowskiego.

Ad 3. Przyjęcie protokołu z XXVIII sesji Rady Gminy.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  stwierdziła,  że  protokół
z XXVIII sesji z dnia 29 grudnia br. był wyłożony na pół godziny przed sesją. Zapytała, czy są
uwagi  do  treści  protokołu.  Uwag  nie  zgłoszono.  Zapytała  następnie,  kto  jest  za  przyjęciem
protokołu.  W głosowaniu  jawnym  za  przyjęciem  protokołu  z  poprzedniej  sesji  głosowało  13
radnych.

Ad 4. Przedstawienie porządku obrad – wnioski o zmianę porządku.

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała,  że
zgodnie  z  §  25 ust.  3  Statutu  Gminy Barciany Radni  otrzymali  powiadomienie  o sesji  wraz  z
materiałami 7 dni przed sesją. Porządek obrad, zawiadomienia zostały przygotowane podczas jej
nieobecności przez Wiceprzewodniczącego Rady Gminy – Adama Prokopa.  Następnie dodała,  że
zgodnie  z  § 31  Statutu  Gminy można  przedstawiać wnioski  w sprawie  zmian porządku obrad.
Stwierdziła, że nie wpłynął żaden wniosek.
 
Następnie  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  przedstawiła
porządek obrad:    

 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.

2. Powołanie sekretarza obrad.

3. Przyjęcie protokołu z XXVIII sesji Rady Gminy.

4. Przedstawienie porządku obrad sesji - wnioski o zmianę porządku.

5. Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między sesja-
mi.

6. Interpelacje i zapytania Radnych.

7. Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Warmińsko – Mazurskie-
mu na „Budowę chodnika i zatok autobusowych w ciągu drogi nr 590 w miejscowości Drogosze”.
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8. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Fi-
nansowej Gminy Barciany na lata 2017-2031.

9. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Barciany na 2017 rok.

10. Projekt uchwały w sprawie: wstępnych miejsc lokalizacji nowych przystanków komunikacyjnych
przy drodze powiatowej Nr 1985N Momajny - Skandawa.

11. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale Nr XVIII/109/2012 Rady Gminy Barciany z dnia 
31 maja 2012 r. w sprawie nadania statutu Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Barcia-
nach.

12. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej.

13. Zatwierdzenie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2017 rok.

14. Przedstawienie planów pracy poszczególnych Komisji oraz planu pracy Rady Gminy Barciany.

15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

16. Wolne wnioski i informacje.

17. Wnioski mieszkańców.

18. Sprawy różne.

19. Zakończenie obrad.

Ad  5. Przewodnicząca  Rady  Gminy  – Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła
o przedstawienie informacji Wójta Gminy o pracach Wójta w okresie międzysesyjnym, a zwłaszcza
o wykonaniu uchwał Rady.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra przedstawił informację o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy
i pracach w okresie międzysesyjnym  (informacja stanowi załącznik do protokołu).  

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za  złożoną
informację.

Ad 6. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zgłaszanie
interpelacji i zapytań Radnych.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Adam Prokop nawiązał do spotkania Starosty i Dyrektora Za-
rządu Dróg Powiatowych z sołtysami z terenu Gminy Barciany, stwierdził, że skoro interpelacje 
mają być opublikowane na stronie Starostwa i by się nie powtarzać co miesiąc, przedstawił interpe-
lacje w sprawie:
 - remontu nawierzchni, zebrania poboczy, wycięcia zakrzaczeń i konarów wzdłuż drogi powiato-
wej Nr 1711N Aptynty – Święty Kamień,
- budowy chodnika w ciągu drogi powiatowej w miejscowości Aptynty,
- remontu mostu na drodze powiatowej Nr 1711N w miejscowości Aptynty,
- remontu drogi powiatowej Nr 1396N na odcinku Michałkowo – Momajny.  
Zgłosił następnie interpelację w sprawie budowy zatoczek autobusowych w ciągu drogi wojewódz-
kiej Nr 591 w miejsc. Aptynty, które planowane były 3 lata temu, zostały porobione zdjęcia , prze-
niesiony i  postawiony w inne miejsce  znak przystankowy i nic dalej z tym się nie dzieje. Powie-
dział następnie, że Pan Sołtys Sołectwa Bobrowo zwrócił się o wycięcie zakrzaczeń   na drogach 
gminnych:  z Bobrowa w kierunku lasu, Bobrowo – Cacki, Bobrowo – Suchawa.

Radny Roman Głód zgłosił interpelację w sprawie budowy przystanku i zatok autobusowych 
w ciągu drogi powiatowej Nr 1713N w miejscowości Markuzy. Uzasadnił to tym , że gdy zatrzyma 
się tam autobus, to trzeba czekać, bo nie ma jak go ominąć.  Zgłosił następnie interpelację w spra-
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wie remontu lub wymiany przystanku autobusowego w miejscowości Mołtajny. 
Powiedział także o niedokończonym chodniku w Mołtajnach w kierunku szkoły.

Radna Wiesława Antończyk zgłosiła interpelację w sprawie naprawy nawierzchni na moście znaj-
dującym się w ciągu drogi wojewódzkiej Nr 590 w miejscowości Drogosze. Zgłosiła także interpe-
lację w sprawie naprawy nawierzchni, wycięcia zakrzaczeń oraz zebrania poboczy na drodze po-
wiatowej Nr 1707N Drogosze – Garbno oraz naprawy nawierzchni na drodze powiatowej w Drogo-
szach koło warsztatu.

Radna Agnieszka Kuczewska zgłosiła interpelacje :

- w sprawie zebrania poboczy, wycinki zakrzaczeń i uzupełnienia ubytków w nawierzchni drogi po-
wiatowej Nr 1727N na odcinku Winda – Nowa Różanka oraz naprawy przepustu na skrzyżowaniu
tej drogi z drogą gminną Nr 125059N,

-  w  sprawie  wycięcia  zakrzaczeń  i  uzupełnienia  ubytków  w  nawierzchni  drogi  powiatowej  
Nr 1584N Winda – Niedziały w kierunku Wikrowa,

-  w  sprawie  wycięcia  zakrzaczeń  i  uzupełnienia  ubytków  w  nawierzchni  drogi  powiatowej  
Nr 1584N Winda – Kiemławki Wielkie.

Zgłosiła ponadto interpelację dotyczącą postawienia latarni w ciągu drogi wojewódzkiej Nr 591 w
miejsc. Winda na odcinku do cmentarza. Uzasadniła, że ostatnio zdarzył się tam wypadek – potra-
cono starszą osobę. Zgłosiła następnie, że nie działają latarnie wzdłuż drogi od szkoły za kościołem
do drogi w kier. Kiemławki.

Radny Grzegorz Całuch w imieniu mieszkańców  miejsc. Gęsiki zgłosił interpelacje w sprawie usu-
nięcia zakrzaczeń i podcięcia konarów drzew znajdujących się w ciągu drogi powiatowej Nr 1715N
Barciany - Gęsiki.

Radny Robert Gastołek zgłosił interpelacje:
 - w sprawie zebrania poboczy i uzupełnienia ubytków w nawierzchni drogi powiatowej Nr 1590N 
na odcinku Rodele – Dębiany,
- w sprawie uzupełnienia ubytków w nawierzchni drogi powiatowej Nr 1590N na odcinku Dębiany 
– Ogródki,
- w sprawie zebrania poboczy i uzupełnienia ubytków w nawierzchni drogi powiatowej Nr 1719N 
na odcinku Jankowice – Wikrowo,
- w sprawie remontu nawierzchni drogi powiatowej Nr 1592N – Barciany – Ogródki, uzasadnił, że 
na drodze tej znajduje się ścieżka rowerowa, bardzo zły stan tej drogi powoduje , że na pewno dro-
ga nie spełnia parametrów ścieżki rowerowej.

Radny Piotr Drozd poprosił o  wyrównanie nierówności na drogach gminnych w miejscowości Kre-
likiejmy do Państwa Hrycyk oraz w miejscowości Garbno w kierunku do Państwa Fenik.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas zgłosiła interpelację dotyczą-
ca  zamontowania dodatkowej lampy oświetleniowej  w miejsc.  Skierki  na istniejącym przyłączu
energetycznym przy skrzyżowaniu dróg gminnych położonych na działkach nr 6/4 i 5/2. Uzasadni-
ła, że zamontowanie tej lampy umożliwi bezpieczne poruszanie się. Zgłosiła kolejną interpelację w
sprawie wykonania zabiegów pielęgnacyjnych na drzewach rosnących wzdłuż drogi gminnej – za-
kładowej, położonej na działce nr 7/22 w Skierkach. Uzasadniła, że znajdujące się tam oświetlenie
będzie bardziej skuteczne. Dodała, że interpelację w tej sprawie składała w listopadzie ub. roku.
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Wiceprzewodniczący  rady  Gminy  –  Wiesław  Gajdowski  powiedział,  że  dzięki  zaangażowaniu
GOK w naszej Gminie zagrała Wielka Orkiestra Świątecznej Pomocy. W wyniku tej akcji 25 stycz-
nia fotel Wójta Gminy piastował Pan Staworko. Poprosił o przedstawienie wrażeń z tego dnia.    
  
Więcej interpelacji i zapytań nie zgłoszono.

Ad 7. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że kolej-
nymi  punktami porządku obrad sesji jest projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej
Województwu Warmińsko – Mazurskiemu na „Budowę chodnika i zatok autobusowych w ciągu
drogi nr 590 w miejscowości Drogosze”. Poprosiła Wójta Gminy o zabranie głosu.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra powiedział, że po wczorajszym przedstawieniu argumentów rad-
nych i pani sołtys sytuacja uległa zmianie. Budowa zatoczki byłaby zasadna, gdyby komunikacja
autobusowa była w stronę Korsz. Ale w Drogoszach linia autobusowa prowadzi z Kiemławek, Pod-
ławek w stronę Barcian. W związku z uwagami radnych już wczoraj Wójt rozmawiał z Dyrektorem
Zarządu Dróg Wojewódzkich. Zarząd ustosunkuje się do uwag. Dzisiaj już dzwonił kierownik z Za-
rządu Dróg Wojewódzkich odpowiedzialny za te odcinki. Wójt wyjaśnił mu, czego sprawa dotyczy
i zespół specjalistów będzie tę sprawę analizował. Powiedział, że lokalizacja jednej zatoki jest do
zaakceptowania, druga może być zlokalizowana ewentualnie w stronę Barcian. Spotka się z  kie-
rownikiem i rozpatrzą podczas wizji w terenie, jak to wygląda i to będzie negocjowane. Wyjaśnił
następnie tę kwestię od strony prawnej. Jeżeli Rada podejmie uchwałę, a gdyby Zarząd upierał się i
chciał wykonać 1 zatoczkę, to wówczas zostanie przeakazane 50 tys zł. To Wójt realizuje uchwałę.
Będzie prowadził rozmowy w tej sprawie. Dodał, że to słuszna inicjatywa i uwagi i w porę zasygna-
lizowano ten temat.       

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas  podziękowała Wójtowi
Gminy  za  wyjaśnienie.  Powiedziała,  że  na  wczorajszym  posiedzeniu  projekt  uchwały  nie  był
opiniowany ze względu na to, że było wiele wątpliwości i zastrzeżeń.  Zapytała, czy są pytania w
tej kwestii.

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas
poprosiła  Wiceprzewodniczącego  Rady  Gminy  –  Adama  Prokopa   o  odczytanie  treści  tego
projektu.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy  –  Adam Prokop odczytał  treść projektu uchwały w sprawie
udzielenia pomocy finansowej Województwu Warmińsko – Mazurskiemu na „Budowę chodnika i
zatok autobusowych w ciągu drogi nr 590 w miejscowości Drogosze”.  

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas   podziękowała  za
odczytanie. a następnie poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 13 radnych głosowało
za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było  (uchwała stanowi
załącznik do protokołu).

 Ad 8 - 9.  Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła  Panią 
Skarbnik o omówienie zmian w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Barciany na lata 2017-2031 oraz zmian w budżecie gminy na 2017 rok.   

 Skarbnik Gminy – Iwona Bepirszcz powiedziała, że zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej
wynikają ze zmian w budżecie.  Przedstawiła zaistniałe zmiany:
 
1. Zmniejsza się plan wydatków w rozdziale 75023 „Urzędy Gmin” § 4210 „Zakup materiałów i
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wyposażenia” o kwotę 1.000,00 zł
 
2. Zwiększa się plan wydatków w rozdziale 75818 „Rezerwy ogólne i celowe” § 4810 „Rezerwy” o
kwotę 1.000,00 zł  
 
3.  Zmniejsza  się  plan  wydatków w rozdziale  90015 „Oświetlenie  ulic,  placów i  dróg” § 6050
„Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych” o kwotę 20.000,00 zł
 
4.  Zwiększa  się  plan  wydatków  w  rozdziale  60013  „Drogi  publiczne  wojewódzkie”§  6300
„ Dotacja celowa na pomoc finansową udzielaną między jednostkami samorządu terytorialnego na
dofinansowanie własnych zadań inwestycyjnych i zakupów inwestycyjnych” o kwotę 20.000,00 zł
 
( inwestycja dotyczy zadania „Budowa chodnika i zatok autobusowych w ciągu drogi wojewódzkiej
nr 590 w msc. Drogosze”)

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas   podziękowała  za
omówienie projektów uchwał. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii.

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas
poprosiła o  przedstawienie wyników opiniowania  projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2017-2031.   

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch - 4 obecnych członków komisji
pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  uchwale  w sprawie  uchwalenia
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2016-2031.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  5
członków  komisji  pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  uchwale
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2017-2031.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  4 członków komisji  pozytywnie zaopiniowało projekt  uchwały w sprawie zmian w uchwale
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2017-2031.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas   podziękowała  za
przedstawienie opinii poszczególnych Komisji.  Odczytała treść tego projektu, a następnie poddała
go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 13 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały,
głosów przeciw i wstrzymujących się nie było  (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Następnie  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko – Dyjas   poprosiła  o
przedstawienie wyników opiniowania   projektu uchwały w sprawie zmian  w budżecie gminy na
2017 rok w obrębie poszczególnych Komisji.
     
Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch - 4 obecnych członków komisji
pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały  w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 rok.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  5
członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały  w sprawie zmian w budżecie gminy
na 2017 rok.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  4 członków komisji  pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie
gminy na 2017 rok.

5



Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas podziękowała
za przedstawienie opinii poszczególnych Komisji i  poprosiła Wiceprzewodniczący Rady Gminy-
Wiesława Gajdowskiego o odczytanie treści projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy
na 2017 rok.

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Wiesław  Gajdowski  odczytał  projekt  uchwały  w sprawie
zmian w budżecie gminy na 2017 r.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za odczytanie
projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 r. i poddała go pod głosowanie. W
głosowaniu  jawnym 13  radnych  głosowało  za  przyjęciem projektu  uchwały,  głosów  przeciw  i
wstrzymujących się nie było  (uchwała stanowi załącznik do protokołu).
  

Ad 10.   Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że ko-
lejnym  punktem porządku obrad sesji jest projekt uchwały w sprawie: wstępnych miejsc lokalizacji
nowych przystanków komunikacyjnych  przy drodze powiatowej Nr 1985N Momajny - Skandawa. 
Poprosiła Sekretarza Gminy o zabranie głosu.

Sekretarz Gminy -  Pani  Anna Tereszko omówiła niniejszy projekt  uchwały.  Powiedziała,  że na
wniosek Sołectwa Momajny oraz  radnego Piotra  Drozda Gmina wystąpiła  o  lokalizację  dwóch
przystanków autobusowych w msc. Piskorze przy drodze powiatowej Nr 1985N. W odpowiedzi na
wniosek gminy Zarząd Dróg Powiatowych w Kętrzynie odpowiedział, że realizacja zadania będzie
możliwa  po  podjęciu  przez  Radę  Gminy  stosownej  uchwały  o  lokalizacji  przystanków.
Wyznaczenie nowych przystanków komunikacyjnych jest  związane ze zmianą stałej  organizacji
ruchu. Zgodnie z § 4 ust. 1 rozporządzenia Ministra Infrastruktury z dnia 23 września 2003 r. w
sprawie szczegółowych warunków zarządzania ruchem na drogach oraz wykonywania nadzoru nad
tym zarządzaniem (  Dz.  U.  z  2003 r.  Nr  177,  poz.  1729)  podstawą do wprowadzenia  zmiany
organizacji  ruchu  na  drodze  istniejącej  jest  zatwierdzenie  organizacji  ruchu  przez  organ
zarządzający ruchem.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za omówienie
projektu uchwały. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii.

Radny Piotr Drozd powiedział, że to miejsce jest potrzebne ze względu na dzieci dojeżdżające do
szkół. Prawnie autobus nie mógł się tam zatrzymywać, bo musi być wyznaczone miejsce.

Głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski odniósł się do kwestii dróg
powiatowych. Powiedział, że istnieje dokument Strategia Rozwoju Gminy do 2025. Wymienił zada-
nia priorytetowe dla Gminy wskazane w tej strategii. Gmina Barciany w naszym powiecie ma naj-
więcej dróg powiatowych i wojewódzkich. Niestety na terenie naszej gminy wykonuje się najmniej
remontów w porównaniu do pozostałych gmin. Drugim dokumentem, opracowanym przez Staro-
stwo Powiatowe, jest Strategia Rozwoju Powiatu Kętrzyńskiego na lata 2016-2020, gdzie też jest
ujętych szereg inwestycji drogowych skierowanych na naszą gminę. Uważa, że dobra współpraca z
Zarządem Powiatu, który ma instrument – Zarząd Dróg Powiatowych, skłania się do tego, że sytu-
acja na terenie naszej gminie ulegnie znacznej poprawie.  Pomimo tego, że w nie tak dawnym cza-
sie otrzymaliśmy pismo od Starosty, skierowane do Przewodniczącej i do Wójta – Przewodnicząca
przekazało  to  pismo  także  dla  radnych,  dotyczące  współfinansowania  inwestycji  w  wysokości
50/50. Mamy świadomość, że drogi powiatowe należą do Powiatu, ale chcąc poprawić tę infrastruk-
turę, musimy partycypować w kosztach remontów tych dróg. Zaniepokoił go jednak zapis w tym pi-
śmie, co do łącznej kwoty zadań inwestycyjnych nie może przekroczyć 400 tys / gmina. Wyraził na-
dzieję, że podjęte uchwały intencyjne, zadania zaplanowane na terenie naszej gminy dot. remontów
dróg, ta kwota nie hamuje tego. Uważa, ze jest to kwota na jakieś inne inwestycje, dodatkowe, które

6



mogą wyniknąć w trakcie realizacji budżetu na 2017 r. Sądzi, że jest to dodatkowe wsparcie ze stro-
ny Powiatu. Dodał, że to pismo zostało skierowane także do pozostałych samorządów w Powiecie.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra powiedział,  że to pismo Zarząd Powiatu wysłał  do samorządów
jeszcze przed uchwaleniem budżetu Powiatu. Według tej zasady były wykonane drogi np. w Sucha-
wie, ulice Wiosenną, droga Drogosze – Podławki czy inne zadania.  I my w tym roku także powin-
niśmy wskazać jakąś inwestycję, np. dokończenie ulicy Wiosennej i jeszcze jakieś zadanie. Powie-
dział,  że w projekcie budżetu przedłożony przez Zarząd Powiatu nie było inwestycji  na terenie
Gminy Barciany na bieżący rok. Wyjaśnił, że opozycja, która ma większość w Radzie Powiatu, do-
konała zmian. W wyniku tych zmian zapisano dwie inwestycje na terenie naszej Gminy: droga Kre-
likiejmy – Kolwiny 1 mln zł, droga Rodele – Dębiany 800 tys zł. Zarząd Powiatu nie godzi się z tą
decyzją.  Będzie informował Radę o dalszym losie tych inwestycji. Co do kwestii 400 tys zł, Wójt
powiedział,  że zaproponuje drogę np. z wskazanych dzisiaj interpelacji,  ale jeszcze przemyśli  tę
kwestię.

Przewodnicząca Rady Gminy  – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas podziękowała Wójtowi za
wypowiedź. Powiedziała, że ma informację od radnego Piotra Drozda, który uczestniczył we wczo-
rajszej sesji Rady Powiatu i w sprawach różnych przekaże krótką informację.  

Głos zabrał ponownie Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski, nawiązując do bie-
żącego projektu uchwały i powiedział, że przewiduje, iż wkrótce Zarząd Powiatu zwróci się do nas
o pomoc przy budowie zatoczek autobusowych.

W związku z wyczerpaniem tematu Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-
Dyjas poprosiła o przedstawienie wyników opiniowania projektu uchwały  w sprawie: wstępnych
miejsc lokalizacji nowych przystanków komunikacyjnych  przy drodze powiatowej Nr 1985N Mo-
majny - Skandawa.   

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch - 4 obecnych członków komisji 
pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie : wstępnych miejsc lokalizacji nowych przy-
stanków komunikacyjnych  przy drodze powiatowej Nr 1985N Momajny - Skandawa.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  
5 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie: wstępnych miejsc lokali-
zacji nowych przystanków komunikacyjnych  przy drodze powiatowej Nr 1985N Momajny - Skan-
dawa.  

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  4 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie: wstępnych miejsc lo-
kalizacji nowych przystanków komunikacyjnych  przy drodze powiatowej Nr 1985N Momajny - 
Skandawa.   

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za przedsta-
wienie opinii poszczególnych Komisji, odczytała treść projektu uchwały w sprawie: wstępnych 
miejsc lokalizacji nowych przystanków komunikacyjnych  przy drodze powiatowej Nr 1985N Mo-
majny – Skandawa, a następnie poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 13 radnych gło-
sowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było  (uchwała 
stanowi załącznik do protokołu).

Ad 11. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że kolej-
nym projektem uchwały jest projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale Nr XVIII/109/2012 Rady
Gminy Barciany z dnia 31 maja 2012 r. w sprawie nadania statutu Gminnemu Ośrodkowi Pomocy 
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Społecznej w Barcianach. Powiedziała, że podczas wczorajszego posiedzenia komisji była obecna 
pracownica Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Barcianach – Pani Anna Kupczak, która bar-
dzo szczegółowo omawiała projekt tej uchwały. Radni otrzymali merytoryczne informacje. Zapyta-
ła, czy są jeszcze jakieś pytania w tej kwestii. Można skorzystać również z obecności Pani Kierow-
nik GOPS. W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata 
Kłaczko-Dyjas poprosiła o przedstawienie wyników opiniowania tego projektu uchwały.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  5 
członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale Nr 
XVIII/109/2012 Rady Gminy Barciany z dnia 31 maja 2012 r. w sprawie nadania statutu Gminne-
mu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Barcianach.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  7 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie  zmian w uchwale Nr 
XVIII/109/2012 Rady Gminy Barciany z dnia 31 maja 2012 r. w sprawie nadania statutu Gminne-
mu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Barcianach.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch - 6 obecnych członków komisji 
pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie  zmian w uchwale Nr XVIII/109/2012 Rady 
Gminy Barciany z dnia 31 maja 2012 r. w sprawie nadania statutu Gminnemu Ośrodkowi Pomocy 
Społecznej w Barcianach.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas podziękowała
za przedstawienie opinii poszczególnych Komisji i  poprosiła Wiceprzewodniczący Rady Gminy-
Adama  Prokopa  o  odczytanie  treści  projektu  uchwały  w  sprawie   zmian  w  uchwale  Nr
XVIII/109/2012  Rady  Gminy  Barciany  z  dnia  31  maja  2012  r.  w  sprawie  nadania  statutu
Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Barcianach.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Adam Prokop odczytał projekt uchwały w sprawie  zmian w
uchwale Nr XVIII/109/2012 Rady Gminy Barciany z  dnia 31 maja 2012 r.  w sprawie nadania
statutu Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Barcianach.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za odczytanie
projektu uchwały w sprawie  zmian w uchwale Nr XVIII/109/2012 Rady Gminy Barciany z dnia 31
maja 2012 r. w sprawie nadania statutu Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Barcianach i
poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 13 radnych głosowało za przyjęciem projektu
uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było  (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad 12.  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała,  że ko-
lejnym punktem obrad dzisiejszej sesji jest sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z działalności w 2016
r. Przypomniała, że zgodnie ze Statutem Komisja Rewizyjna składa Radzie Gminy roczne sprawoz-
danie z działalności. Poprosiła o przedstawienie tego sprawozdania.

Zastępca Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej – Wiesława Antończyk  przedstawiła sprawozdanie 
z działalności Komisji Rewizyjnej w 2016 roku. ( sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu )

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za przedstawie-
nie tego sprawozdania.

Ad  13. Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że
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kolejnym  projektem  uchwały  jest  zatwierdzenie  planu  pracy  Komisji  Rewizyjnej  na  2017  r.
Przypomniała,  że  Komisja  Rewizyjna  przedkłada  Radzie  do  zatwierdzenia  plan  pracy,  co  jest
zgodne z zapisami Statutu.

 

Zastępca Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej – Wiesława Antończyk przedstawiła plan pracy Ko-
misji Rewizyjnej na 2017 rok ( plan pracy stanowi załącznik do protokołu).

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za przedstawie-
nie planu. Poprosiła następnie radnych o zatwierdzenie planu poprzez głosowanie. W głosowaniu
jawnym plan został zatwierdzony 13 głosami za.

Ad 14. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, iż zgod-
nie z porządkiem obrad sesji kolejnym punktem jest zapoznanie z planami pracy poszczególnych
Komisji Rady Gminy oraz planu pracy Rady Gminy. Poprosiła o przedstawienie planów poszcze-
gólnych Komisji.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
przedstawiła plan pracy Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska na 2017
rok ( plan pracy stanowi załącznik do protokołu).

Uwag do przedstawionego planu pracy Komisji nie zgłoszono.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska przed-
stawiła plan pracy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych na 2017 rok ( plan pracy
stanowi załącznik do protokołu).

Uwag do przedstawionego planu pracy Komisji nie zgłoszono.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch przedstawił plan pracy Komisji
Finansów i Budżetu na 2017 rok ( plan pracy stanowi załącznik do protokołu).

Uwag do przedstawionego planu pracy Komisji nie zgłoszono.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za przedstawie-
nie planów pracy, a następnie przedstawiła plan pracy Rady Gminy na 2017r. ( plan pracy stanowi
załącznik do protokołu). Dodała, że plan ten może ulec zmianie. Plan zostanie umieszczony w BIP-
ie , przekaże go także Przewodniczącym poszczególnych komisji.

Ad 15.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas poprosiła Sekretarza Gminy,
gdyż Wójt Gminy opuścił obrady sesji,  o udzielenie odpowiedzi na interpelacje.

Sekretarz  Gminy  –  Anna  Tereszko  odpowiedziała,  że  przeanalizowała  zgłoszone  interpelacje.
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Większość z nich dotyczy  dróg powiatowych, więc zostaną przekazane do właściwego adresata. W
kwestii  dróg wojewódzkich – interpelacje  zostaną przekazane do Zarządu Dróg Wojewódzkich.
Interpelację Przewodniczącej w sprawie oświetlenia przekaże do Referatu Gospodarki Komunalnej
i  Inwestycji  –  Pana Sylwestra  Wrony,  natomiast  interpelacje  dotyczące  dróg gminnych zostaną
skierowane do Zakładu Utrzymania Dróg, Zieleni i  Gospodarki Mieszkaniowej w Barcianach –
Pana Pawła Oracza.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za udzielone
interpelacje. Powiedziała,  że było także jedno zapytanie do społecznego Wójta i poprosiła go o
odpowiedź.

Pan Mariusz Staworko powiedział,  że bycie przez 1 dzień Wójtem uświadomiło mu , że jest to
ciężka  i  odpowiedzialna  praca,  ale  dzięki  pani  Sekretarz  i  p.  Emilii  Żelichowskiej,  które
przygotowały grafik na ten dzień,  było mu niezmiernie  miło i  był  to dzień pełen działań.  Pani
Sekretarz przedstawiła mu każde stanowisko w Urzędzie. Tu stwierdził, że jest to naprawdę ciężka
praca.  Zapoznał  się  z  obowiązkami  wszystkich  kierowników  jednostek.  Odniósł  wrażenie,  że
większość  zatrudnionych  ludzi  to  ludzie  „renesansu”,  bardzo  wszechstronni,  mających   dużo
obowiązków, którzy je realizują – jest przekonany – w stopniu bardzo dobrym.  Uważa, że Wójt,
mając tak wspaniałą kadrę oraz wsparcie ze strony Rady Gminy, ma dobre zaplecze do rzetelnego
sprawowania tak odpowiedzialnego stanowiska.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  podziękowała  za
przedstawienie.  Dodała,  że  słyszała,  iż  obecność  społecznego  Pana  Wójta  wprowadziła  w
konsternację , nie jedną osobę. Poprosiła o wyjaśnienie pani Sekretarz.  

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko odpowiedziała, że układając grafik, nie sądziła, że będzie aż tak
napięty.  Od  godziny  8  rano  były  spotkania.  Rozpoczęło  się  spotkaniem  z  dyrektorami  i
kierownikami,  na  którym  także  uczestniczył  także  Komendant  Powiatowy  Państwowej  Straży
Pożarnej. Komendant był zaskoczony sytuacją. Następnie odbywały się spotkania z kierownikami
referatów  w  Urzędzie,  kierownikami  ZUDZiGM  oraz  GOPS.  Następnie  odbyły  się  wizyty  w
szkołach – spotkania z dyrektorami. Dzień, uważa, że zakończył się dla Pana Mariusza wielkim
sukcesem. Dodała, że rzeczywiście pracownicy zajmują się wieloma działaniami. Wielu ludzi było
zaskoczonych całą tą sytuacją i na pewno na długo zapadnie w naszych pamięciach.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  podziękowała  za
wypowiedź i zapytała, czyj to był pomysł.

Obecna Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Barcianach - Pani Iwona Turko odpowiedziała, że
był to pomysł Pana Wójta.           

Ad  16.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że
kolejnym punktem obrad  są  wolne  wnioski  i  informacje.  Powiedziała,  ze  zgodnie  z  obietnicą
zapoznała z frekwencją radnych na wspólnych posiedzeniach komisji,  a następnie na sesjach w
2016 roku.

 

Więcej wniosków i informacji nie zgłoszono.

Ad 17. Wnioski mieszkańców.
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Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zgłaszanie wnio-
sków mieszkańców.

Sołtys Sołectwa Bobrowo zabrał głos i zgłosił awarię oświetlenia ulicznego w Bobrowie.

 
Wniosków mieszkańców nie zgłoszono.

Ad 18. Sprawy różne.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zgłaszanie spraw
różnych.  

Radny Piotr Drozd na początku podziękował sołtysom za to, że na spotkaniu ze Starostą , wszyscy
byli obecni i mówili „jednym głosem”. Powiedział, że wszyscy stoją na stanowisku, aby zimowe
utrzymanie dróg powiatowych wykonywała nasza gmina.  Po pierwsze – było to funkcjonalne i
dobrze wykonane, a po drugie są to miejsca pracy. Podziękował za udział w tym spotkaniu m.in. dla
pani Sekretarz, radnym Agnieszce Kuczewskiej i Adamowi Prokopowi. Dodał, że to Starosta na
wczorajszej sesji Rady Powiatu podkreślił,  że sołtysi wypowiadali się w ten sposób, że zimowe
utrzymanie  dróg  powiatowych  w  Gminie  Barciany  powinno  był  realizowane  przez  Gminę.
Powiedział,  ze  zaprosił  Starostę  do  nas  na  posiedzenie  Komisji  lub  na  sesję,  by  posłuchał
wypowiedzi  radnych  w  tej  sprawie.  Powiedział  następnie,  że  w  jego  okręgu  w  miesiącu
październiku i  listopadzie  w wyniku intensywnych  opadów doszło  do  zalania  709 ha  użytków
zielonych i  gruntów rolnych.  Pan Wojewoda – Artur  Chojecki  powołał  komisję do szacowania
szkód, komisja oszacowała straty na 709 ha. Jako radny wystąpił do Wojewody o wstawiennictwo u
Ministra  Rolnictwa,  o  udzielenie  rolnikom wsparcia.  2016 rok  był  bardzo  ciężki  dla  rolników,
wczesna  wiosna  -  przymrozki  wymroziły zasiewy,  potem ciężkie  żniwa,  a  jesienią  pozalewane
grunty.  Prosił  także  Starostę,  aby ten  z  racji  swojej  funkcji,  wsparł  jego  prośbę  u  Wojewody.
Powiedział,  że  podziękował  Radzie  Powiatu,  za  to,  że  ujęła  w  swoim  budżecie  gruntowną
przebudowę drogi Krelikiejmy – Kolwiny.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź
i zapytała radnego Piotra Drozda, czy nie miałby nic przeciwko, aby odczytała pismo – odpowiedź
Dyrektora  Zarządu  Dróg  Powiatowych  w Kętrzynie  na  jego  interpelację  w  sprawie  zimowego
utrzymania dróg.

Radny Piotr Drozd wyraził zgodę.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  odczytała  to  pismo.
Pogratulowała Panu Dyrektorowi nowomowy, ale też arogancji, bo też znajdują się w tym piśmie
treści, które jej zdaniem nie powinny się znaleźć w korespondencji tego szczebla.  

Radny Piotr Drozd powiedział, że jest prostym człowiekiem, jednak uważa, że należy pisać, bo
„kropla drąży kamień”. Należy walczyć o to, by nasza gmina przejęła zimowe utrzymanie dróg
powiatowych.   

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas uważa, że w złym świetle
stawia się osobę, która pod tym się podpisała. Te pismo jest po prostu obraźliwe i aroganckie.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski zabrał  głos  i  powiedział,  że  styl  tego
pisma, świadczy o tym, że ten pan od niedawna piastuje to stanowisko. W piśmie informuje o całej
procedurze  powiadamiania,  w  jaki  sposób  mamy  się  zachowywać,  ale  nie  zaznaczył  o  tej
procedurze,  że  my,  radni  –  jako  osoby  publiczne,  zawiadamiamy  o  tym  w  interpelacjach  i
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zapytaniach radnych. Nie będzie wychodził z propozycją zaproszenia Pana Dyrektora na szkolenie,
bo jego bezpośrednim przełożonym jest Zarząd Powiatu. Smuci go jednak jedna rzecz, że powołuje
się na kategorię i czas oczekiwania na odśnieżenie – 8 godzin. W tym miejscu radny Gajdowski
zapytał, jaką kategorią ludzi są mieszkańcy Gminy Barciany w mniemaniu tego pana. Czy Zarząd
Dróg Powiatowych nie wie, że oprócz mieszkańców, także na terenie naszej gminy działają służby,
ratujące nasze zdrowie i życie, i oni nie jeżdżą końmi i saniami, a jeszcze nie mają helikopterów,
może  z  czasem  będą  mieli,  ale  poruszają  się  pojazdami,  samochodami,  a  to  wpływa  na
bezpieczeństwo naszych mieszkańców. Podsumował, że jeżeli Pan Dyrektor będzie opierał się na
przepisach, aspektami prawnymi, co rozumie, ale jest także aspekt moralny. Zawsze podkreśla, że
należy  pracować  zgodnie  z  prawem,  ale  także  zgodnie  z  sumieniem.  Należy  sobie  nawzajem
pomagać, a nie słać dwustronicowe  pismo, instruujące radnych, co powinni robić.  Przywoływał
sytuację, która była na drogach powiatowych i wojewódzkich na terenie gminy Barciany, które były
pokryte lodem. Telefonował do Zarządu Dróg Powiatowych w tej sprawie. Uważa, że gdyby Zarząd
zainterweniował  o czasie  i  posypał solą,  nie byłoby takiej  sytuacji.  Podsumował,  że ignorancja
naszych interpelacji ze strony Zarządu Dróg Powiatowych jest bezdyskusyjna.  

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  odczytała  następnie
stanowisko Gminy Kętrzyn w sprawie  budowy ścieżek rowerowych (  załącznik  do protokołu).
Przypomniała następnie o obowiązku składania oświadczeń majątkowych.

Radny  Piotr  Drozd  zaproponował,  by  to  Pani  Przewodnicząca  zaprosiła  Starostę  i  Dyrektora
Zarządu Dróg Powiatowych na posiedzenie komisji.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas odpowiedziała, że ta sugestia
zostanie uwzględniona i wystosuje takie zaproszenie.   Podziękowała jeszcze w imieniu wszystkich
radnych  Pani  Iwonie  Turko  –  Dyrektorowi  Gminnego  Ośrodka  Kultury  w  Barcianach  za
organizację Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy, za wyjątkowo wysoki wynik zbiórki na rzecz
WOŚP oraz różnorodne działania  przyczyniające się  uzbierania niemal  20 tys  zł.  Jesteśmy pod
wrażeniem. Podziękowała całemu sztabowi.

Pani Iwona Turko – Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Barcianach podziękowała radnym za
zaangażowanie, wolontariuszom, radnemu Piotrowi Drozd, który wspólnie z synem uzyskał dużą
kwotę, kwestując w Kętrzynie. Podsumowała, że gdyby nie duże zaangażowanie wielu podmiotów,
nie byłoby takich efektów.   
      
Więcej spraw różnych nie zgłoszono.

Ad 19. Zakończenie obrad.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas, w związku z wyczerpaniem
porządku  obrad  XXIX  sesji  Rady  Gminy,  zamknęła  jej  posiedzenie  o  godz.  14.40,  dziękując
wszystkim za udział.

         
        Przewodnicząca Rady Gminy

    Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas
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Protokolant:
Emilia Żelichowska
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